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Verslag algemene vergadering 

Donderdag 1 maart 2018 

“Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene vergadering.” 
 Met verontschuldigingen voor de laattijdigheid van dit verslag. 

 

Aanwezige effectieve leden: Filip Bolleire, Heidi Bottu, Ingrid De Tandt, Roger 
Engelbosch, Mark Hanssens (ondervoorzitter), Ingrid Hofkens, Marcel Jonckers 
(voorzitter), Pieter Roovers, Annemie Van Aerschot, Alexander Vandermeulen, John 
Vankeijenberg (11/19) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Berty Goudriaan (Milieudienst), Chris 
Stryckmans (Groen) 

Verontschuldigde effectieve leden: Roger Daenen, Huig Deneef Joëlle 
Hauglustaine, Caroline Meyers, Raf Nilis, Maria Tollet, Tom Van Elst en Roger 
Wouters  

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Tom Roovers (schepen van 
leefmilieu), Peter Claessens (omgevingsambtenaar), Lucia Dewolfs (N-VA) 

Niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden:  

Niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Marc Ylen (SP.A), Theo 
Herbots (Open VLD), Joël Dereze (Vlaams Belang),  

oOoOoOo 

 

1. Evaluatie verslag vorige vergadering en MAR-werking 

De voorzitter opent de vergadering met de mededeling dat het verslag van de vorige 
vergadering door omstandigheden nog niet klaar is.  Dit punt wordt van de dagorde 
gevoerd en op de agenda geplaatst van de volgende vergadering voor goedkeuring. 

2. Uiteenzetting over het project “Stadsrandbos”  

De voorzitter stelt de twee sprekers voor, nl. Joachim Lambrechts van het Regionaal 
Landschap Zuid-Hageland en Leendert Quintens, momenteel stage doende 
gespecialiseerd in tuin- en landschapsarchitectuur bij het Regionaal Landschap. 
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Joachim Lambrechts neemt het woord en informeert over de prille fase van het 
project dat 3/4 op punt staat volgens de plannen.  Hij doet ook een oproep naar 
suggesties, ze zijn zeker welkom.  Het projectgebied is gelegen tussen de 
spoorwegtalud (in het noorden), de Zuidelijke ring (in het zuiden), de toegangsweg 
N29 naar de autosnelweg (in het oosten) en de Grote Gete (in het westen).  Het 
wordt doorsneden door de Getestraat. 

Deze uiteenzetting over het project sluit aan bij de wens van de schepen van 
leefmilieu Tom Roovers.  Dit project werd in samenwerking met het OCMW Tienen 
opgezet.  Een paar percelen werden recent aangekocht en zijn nu pachtvrij waardoor 
opgestart kan worden met hun bebossing.  Binnen het projectgebied liggen ook 
percelen in eigendom van het OCMW.  Ook de VMM is partner als beheerder van de 
Gete met een paar ha eigendom rond de Gete. 
De volgende maanden wordt gestart met aanplantingen, volgende jaren volgen o.a. 
nog werken aan de waterloop en de verdere uitvoering van het project. 

Leendert neemt na de introductie het woord.  Hij heeft de opzet van het project in het 
voorliggende plan gevisualiseerd en dit op zeer korte termijn.  Hij situeert verder het 
projectgebied o.a. ten opzichte van het industrieterrein Grijpen, verkeersassen en de 
hydrologische kaart met o.a. de vistrappen en de Vloedgracht die uit Bost komt, 
doorheen het zuidelijke deel van het projectgebied loopt, grotendeels parallel aan de 
Gete en daarin uitmondt nabij de vistrappen.  Het gebied wordt verder gesitueerd op 
de Ferrariskaart (1771-1778), met de oude watermolen en de oude zuidelijke 
omwalling, oude stadspoorten en het historische coulisselandschap.  Bovendien 
wordt het gebied geschetst tussen andere groene zones als vermeld op het 
structuurplan van het kleinstedelijk gebied Tienen.  Zo ligt er aan de overzijde van de 
N29 nog een stuk, vrij drassig met rietkragen en eerder kleinschalige landbouw.  Er 
zijn dus nog potenties voor uitgroei van het gebied op lange termijn.  De huidige 
toestand wordt gevisualiseerd met een korte fotoreportage. 

De bever is hoofdzakelijk aanwezig in de zuidhoek van het gebied.  In dat deel wordt 
gemikt op voldoende rust.  Het ligt immers niet in de bedoeling de bever te verjagen.  
Er komen een paar aanpassingen, o.a. een kijkwand.  Dit is interessant voor de 
jeugd en de scholen, een gelegenheid om kennis maken met de bever en hem hier 
te observeren.  Er kunnen ook beversafari’s ingericht worden en eventueel een 
infobord geplaatst. 

Het gebied wordt verder niet beschouwd als een echt natuurgebied.  Er wordt zeker 
gewerkt aan meer biodiversiteit, maar de klemtoon wordt ook gelegd op beleving en 
zachte recreatie met o.a. een paar nieuwe wandelpaden die lussen mogelijk maken 
en ook geschikt zijn voor joggers.   

Er is grote aandacht voor het verbeteren van de biodiversiteit.  Diverse thema’s 
komen aanbod: bos, recreatie, water, educatie… 
Het gebied moet ook een meerwaarde opleveren voor de jeugd en inzonderheid de 
jeugdbewegingen, gezien ook de nabijheid van het Rakkersveld.   

De uitvoering zal verlopen in diverse fasen, gekoppeld aan de timing van de 
subsidies.  Er wordt per deelgebied gewerkt met telkens een eigen thema.  In de 
eerste fase wordt het recent verworven perceel bij de Getestraat, tot heden in 
landbouwgebruik, beplant.  Diverse hoogstamboomsoorten worden in grote groepen 
geplant met o.a. veel zomer- en wintereik, ook rekening houdend met de 
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bodemstructuur.  Ook wordt hier gedacht aan notelaars omwille van de vruchten en 
besdragers.  Binnen dit stuk komen ook extensieve paden. 

In een latere fase gaat veel aandacht naar de rivier.  In het deelgebied ten noorden 
van de Getestraat komt een hermeandering in een lusvorm.  Op dat deel wordt de 
oude loop niet verwijderd, maar door middel van een soort stuw zal een deel van de 
waterstroom langs het nieuwe traject omgeleid worden.   

Vanuit de Getevissers wordt gevraagd naar inrichtingen en het beter toegankelijk 
maken van de oevers, mogelijk worden enkele vlonders aangelegd.  Ook nieuwe 
paaiplaatsen worden overwogen.  Anderzijds dringen een paar MAR-leden aan om 
de eilanden tussen Gete en paaiplaatsen te behouden als rustgebieden.  Er wordt 
ook gesuggereerd dat het misschien mogelijk is een aantal steile oevers af te 
vlakken ten einde oevervegetatie mogelijk te maken. 

Er wordt gezocht naar een maximaal hergebruik van de uitgegraven grond (wellicht 
5000 m³) om de kosten te drukken.  Een mogelijkheid is het aanleggen van 
speelheuvels of een zichtbuffer langs de Getestraat.  Een geluidsbuffer langs de N29 
is niet haalbaar omdat deze weg reeds hoger ligt dan het terrein.  Gelukkig blijkt uit 
de tests dat de grond niet verontreinigd is. 

Aan de vistrappen is enige aanpassing nodig, want de onderste trap is te hoog.  Een 
van de MAR-leden suggereert dat het misschien kan volstaan om het waterpeil bij de 
St.-Helenasluis te verhogen. 

Een paar nieuwe bruggetjes moeten voorzien worden om het bestaande pad langs 
de Gete over de nieuwe meander te brengen. 

Het idee wordt geuit om het nieuwe ‘eiland’ binnen de meander eventueel drassig te 
houden met o.a. zwarte els en wilg. 

De gronden ten zuiden van de Zuidelijke ring komen ook even ter sprake.  Dit is 
privéterrein.  Hier gebeurde een kapping van het bestaande bosje.  Er rust een 
verplichting op tot herbebossing.  Hierover waren reeds contacten met de eigenaar 
die blijkbaar natuurgenegen is. 
De gronden ten oosten van de N29 zijn eerder drassig (gezien de rietkragen tussen 
de maisvelden) en hebben potenties voor natuurontwikkeling.  Het zou positief zijn 
mochten deze op termijn kunnen toegevoegd worden, idem voor de gronden tussen 
Mulkstraat en Gete, waar vooral in de winter vaak langdurig water blijft op staan. 

Er volgen nog een paar opmerkingen vanuit de vergadering.  Zo worden een paar 
toegangspaden te steil geacht.  Het gebied zou ook moeten gelinkt worden aan de 
Mulkstraat.  Bij de Getestraat kan gemakkelijk de Gete overgestoken worden.  
Mogelijk is er voldoende ruimte op de linkeroever om daar ook een pad aan te 
leggen of misschien bestaat de mogelijkheid van een oversteek over de Gete 
langsheen het talud.  Via de Mulkstraat is er dan een aansluiting op het project van 
het stationspark en het Martelarenplein.  De spoorwegmaatschappij is langsheen het 
talud eigenaar van een ruime bruikbare buffer. 

De schamele waterkwaliteit van de uit Bost komende Vloedgracht (open riool) lopend 
doorheen het projectgebied en uitmondend in de Gete in de omgeving van de 
vistrappen is in de visie van een dergelijk stadsbosproject niet aanvaardbaar.  De 
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MAR-leden dringen aan op een oplossing van dit probleem.  Misschien is een 
kleinschalige waterzuivering met bijvoorbeeld een rietveld mogelijk. 

Een paar MAR-leden suggereren het project een andere naam te geven dan 
‘stadsrandbos’. 

In concreto zullen op 9 en 10 maart de eerste acties gebeuren.  Op vrijdag 9 maart 
zullen een viertal klassen op bezoek komen.  Elke klas krijgt twee activiteiten 
aangeboden: een geleid bezoek met de klemtoon op de bever en een 
aanplantmoment (ongeveer 300 stuks). 

Op zaterdag 10 maart wordt de Tienenaar uitgenodigd op een plantdag.  Het terrein 
wordt voorbereid.  Het is de bedoeling dat er dan nog 700 stuks de grond in gaan.   

Een volgend aanplantmoment zal volgen na de graafwerken voor de hermeandering 

van een gedeelte van de Geteloop. 

In het vroeger door het OCMW reeds aangeplante bosperceel in de noordelijke helft 

zullen op min of meer korte termijn ook dunningen gebeuren, mogelijk in 

samenwerking met jeugdverenigingen. 

Er wordt nog nagedacht over de opwaardering van het grote grasveld in het 

zuidelijke deel.  Er kan gedacht worden aan hooilandbeheer, maar ook aan extra 

aanplantingen met bijvoorbeeld struweel, bramenkoepels… 

Ook de hondenweide kan een make-over krijgen, misschien wat verkleinen en 

vergroenen met houtaanplant.  Misschien kan hier ook gedacht worden aan meer 

dynamiek (vergelijk met hondentrainplaatsen). 

In het geheel van het gebied kan ook gedacht worden aan educatieve elementen, 
inzonderheid maar niet uitsluitend betreffende de bever.  Misschien kan er ook iets 
gebeuren in functie van oeverbewoners als ijsvogel en oeverzwaluw. 

Er is al vast ook een beversafari voorzien voor 19 augustus.  Ook een ParkLife actie 
moet hier in de toekomst kunnen.  Voor dergelijke acties is het evenwel nuttig dat er 
een stroomvoorziening zou aanwezig zijn.  Er kan nagevraagd worden hoe de 
Getevissers dit oplossen bij hun jaarlijkse actie nabij de vistrappen. 

De sprekers eindigen met de vraag dat suggesties en opmerkingen steeds welkom 
blijven.  Participatie i.v.m. dit project vanuit het middenveld en zeker 
jeugdverenigingen blijft welkom.  Het ligt in de bedoeling te informeren en te 
communiceren via infobladen, websites, facebook, pers.   

De MAR-voorzitter bedankt Joachim en Leendert voor de uiteenzetting over en hun 
inzet voor dit project. 

oOoOoOo 

Na deze uiteenzetting die wat langer uitviel dat vooropgesteld, wordt er overgegaan 
tot de andere agendapunten en dit in misschien te snel tempo. 
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3. Stadsakker 

Vorig jaar werkten we met de MAR mee met seizoensopening van de Stadsakker.  
Dit jaar zal dit gebeuren op zondag 27 mei van 14 tot 18 uur. 
De voorzitter vraagt of de MAR dit jaar hieraan opnieuw zal meewerken, eventueel 
een stand bemannen en wat dan best onder de aandacht wordt gebracht. 

Het ligt in de bedoeling op die dag toch wat uitstraling aan de MAR te geven.  De 
aanwezigheid van enkele MAR-leden wordt zeker gewaardeerd.   
Er wordt voorgesteld een tent, wat tafeltjes, panelen en een paar stoelen aan te 
vragen.  De klemtoon van de stand zou best liggen op het promoten van eerlijk en 
gezond voedsel, biodiversiteit, korte keten en voedselteams.  Suggesties kunnen nog 
steeds worden doorgegeven. 

4. Groenplan van de groendienst 

De MAR ontving hierover een digitaal bundeltje.  Maar dit kan zeker geen groenplan 
genoemd worden.  Het is eerder een opsomming van thema’s die in een groenplan 
moeten uitgewerkt worden en een presentatie die gedateerd lijkt.  Er wordt gevraagd 
dat er een beter uitgewerkt groenplan door de groendienst zou doorgegeven worden.  
Dit punt komt zeker opnieuw op de agenda op een volgende vergadering. 

5. 2018 verkiezingsjaar 

Er wordt besproken of de MAR initiatieven wil nemen ter voorbereiding van de 
gemeenteraadsverkiezingen.  In welke mate wordt gesteund op de MAR-initiatieven 
van 6 jaar geleden of wordt verwezen naar de toen ingenomen partijstandpunten? 

Door Natuurpunt werd een inspiratiegids uitgeschreven waarop de Tiense 
natuurpuntkern zal voortbouwen. Dit kan ook inspirerend zijn voor de MAR. 

Er wordt beslist dat de volgende algemene MAR-vergadering van april zal vervallen 
en vervangen wordt door een werkgroepvergadering over dit thema op 19 april in het 
Theatercafé.  
De taak zal zijn een oplijsting te maken van de werkpunten die voor de MAR 
essentieel zijn.  De MAR-leden worden uitgenodigd voor zichzelf op te maken welke 
zij vinden dat de belangrijkste werkpunten voor de komende 6 jaar moeten zijn en 
deze voor de vergadering door te geven.  Vermits de voorzitter zal afwezig zijn, 
gebeurt dit aan de ondervoorzitter. 

6. Adviezen of bezwaren… 

Er werd vastgesteld dat de adviezen i.v.m. de milieuvergunningsaanvragen van 2 
jaar geleden over de twee vliegverenigingen niet werden doorgegeven aan de 
provincie. 
Bij navraag hierover blijkt dat de MAR geen rechtspersoon is en enkel een 
adviesorgaan.  Hierdoor zijn de adviezen niet gelijkgesteld aan bezwaren en worden 
ze niet doorgegeven aan de provincie. 

7. Voorjaarscampagne van de provincie “Plant een klimplant” 

Stad Tienen verleent zijn medewerking aan deze actie.  Op zaterdag 24 maart zal er 
een infomoment gehouden worden in het Vrijetijdscentrum, vermoedelijk in de 
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voormiddag.  Hierna zal er een de demosessie gehouden worden. 
Als voorstel voor de plaatsing worden de kale muren van het oude gebouwtje op de 
kazerneparking (Chaîne d’Or) en het hekwerk ernaast genoemd.  Dit moet nog 
worden gefinetuned met de provincie.   
De medewerkers van de milieudienst gaan vooraf een infostandje opzetten tijdens de 
markt op de kazerneparking. 

 

Verslaggeving: Ingrid De Tandt en Marcel Jonckers 

 

Drankverbruik: 2 flessen plat water, 3 flessen bruisend water. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Belangrijk! 

De algemene vergadering voorzien voor 5 april wordt vervangen door een 
werkgroepvergadering op 19 april, aanvang 20 u, in het Theatercafé.  Zie hierboven.  
Wegens afwezigheid van de voorzitter wordt deze voorbereid en geleid door de 
ondervoorzitter, Mark Hanssens. 

Op zondag 27 mei van 14 tot 18 uur wordt een stand gehouden op de 
seizoensopening van de stadsakker.  Medewerking gevraagd. 

 

Er zijn nog algemene vergaderingen voorzien op volgende data:3 mei, 7 juni, 6 
september, 4 oktober, 8 november en 6 december. 

 


